
Máme z nich velkou radost 

 

Je neděle 25. 5. 2025 a v kostele Nanebevzetí Panny Marie v Havlíčkově Brodě 

právě začíná slavnostní mše svatá. U oltáře je královéhradecký biskup Jan Vokál 

a místní děkan P. Oldřich Kučera. Přední lavice jsou dnes neobvykle obsazené. 

Sedí v nich vesměs mladí lidé – středoškoláci, vysokoškoláci a mladí pracující, 

jen několik je jich už v seniorském věku. Většina je z havlíčkobrodské farnosti, 

ostatní z okolních obcí – z Lučice, z Horní Krupé, ze Světlé nad Sázavou nebo 

ze Šlapanova. Jsou připraveni k přijetí pečeti daru Ducha Svatého. 

Já s Janou na ně hledíme s láskou a s radostí v srdci  - jsou to „naši“ biřmovanci. 

Vzpomínám v duchu na naše první setkání začátkem září 2024. Sešlo se tenkrát 

asi dvacet zájemců o biřmování. Taková trochu nesourodá skupina. Byli zamlklí 

a rozpačití. P. Oldřich svěřil přípravu Janě Staré a mně. Setkávali jsme se jednou 

za 14 dní v pátek večer a probírali důležitá témata týkající se křesťanské víry. 

Každé setkání bylo doplněno nějakou aktivitou, soutěží nebo hrou. Modlili jsme 

se společně i za sebe navzájem v čase mezi setkáními a sdíleli svůj život z víry.  

Ze společně stráveného času se rodí přátelství a bylo tomu i v případě naší 

skupinky. Pravidelně mezi nás chodil P. Stanislav Jílek a aktivně se účastnil. 

P. Oldřich se nám také věnoval, jak mu to jeho časové možnosti dovolily. Kromě 

20 setkání jsme uspořádali dvě poutě, na kterých s námi byl a sloužil mši svatou. 

Ta první byla pěší pouť ke kostelíku sv. Anny u Pohledu, druhá do jubilejního 

kostela Nejsvětější Trojice na Křemešník. Nejdůležitější a nejpřínosnější akcí byl 

společný víkend na Hoješíně s duchovním programem. Sestry františkánky nás 

zde mile přijaly a vytvořily pro nás velice příjemné prostředí. Měli jsme možnost 

strávit tento víkend s chrudimskými biřmovanci a jejich duchovním P. Janem 

Šlégrem. Jeho program i přednášky pozvaných hostů byly pro všechny zúčastněné 

velkou inspirací.  

Je krásné doprovázet mladé lidi na cestě víry a povzbuzovat je při hledání Boží 

vůle a jejich životní cesty. Každý biřmovanec byl jiný, každý šikovný na něco 

jiného, každý obohatil naši skupinku svým způsobem. Byla to pro nás radost 

pozorovat jejich upřímnou snahu o zbožný křesťanský život. Já i Jana jsme do 

této přípravy biřmovanců vložily mnoho úsilí i času a zrealizovaly jsme spoustu 

nápadů. Doufáme, že jsme snad vytvořili i pěkné společenství.  Už pro sebe 

navzájem nebudeme jen lidi, kteří se znají od vidění z kostelních lavic nebo 

anonymní ministranti u oltáře… 



Bohu díky za tento krásný a požehnaný den. Moc si přeji, aby nás všechny Duch 

Svatý naplňoval svými dary a povzbuzoval k dobrému životu. Veliké poděkování 

patří všem, kteří se podíleli na dnešní slavnosti. Díky za květinovou výzdobu, za 

hudební doprovod chrámového sboru spojeného se skupinou Výbuch, díky 

ministrantům, našim kněžím i všem ostatním. Díky rodičům biřmovanců za 

všemožnou podporu svých dětí, i jejich kmotrům a příbuzným, kteří přišli na mši 

svatou. 

Na konci slavnosti je na tvářích biřmovanců vidět upřímná radost a nadšení pro 

Boha. Milými slovy děkují otci biskupovi i panu faráři. Překrásnou kytici 

dostávám i já a Jana. Příprava biřmovanců byla pro nás velkým potěšením a cítíme 

se velmi obohaceny. Máme z nich opravdu velkou radost! 

Marta Růžková 

 

 

 

 


